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عارف رئیس بنیاد امید ایرانیان:

پاسخ گویی؛ برای بسیاری از مقامات 
جا نیفتاده است

سرویس سیاسی- محمدرضــا عارف، نماینده 
مجلس دهم شــورای اسلامی در نشست خبری خود 
گفت: اگر بخواهیم عملکرد چهار دهه بعد از انقلاب 
را نگاه کنیم، بســیاری از چراها باید به صورت جدی 
مطرح شــوند و به نتیجه برسیم بنابراین نباید به دنبال 

پاسخ های محکمه پسند باشیم.
وی ادامــه داد: اگر مطالبه گری و پاســخگویی 
جایگاه واقعی خــود را در نظام ما پیدا کرده بود، نظام 
ارزشی به مطالبه گری و پاسخگویی را ترویج می کردیم، 
وضعی که در حال حاضر وجود دارد به این شکل نبود. 
رئیس بنیــاد امید ایرانیان با تاکیــد بر اینکه اگر 
مطالبه گــر جدی داشــتیم که با انگیــزه منافع ملی و 
کشــور اقدام می کرد، امروز وضعیت بهتری داشتیم، 
اظهار داشــت: حتی با گذشــت چهار دهه از انقلاب 
پاسخگویی برای بسیاری از مقامات جا نیفتاده و برای 
خود قداستی قابل شدند و کسی نمی تواند از آنها سوال 

بپرسد. 
عارف با بیان اینکه اگر هم مسئولی پاسخگو باشد، 
این پاســخ گویی نباید به طبقات خاص در حکومت 
محدود شود و عده ای از پاسخ گویی مبرا باشند، تصریح 
کرد: گاهی دیده شده که همه کاسه کوزه ها سر مسئول 
رده هشــتم شکسته شــده، چراکه برخی خود را مبرا 

می دانند.
وی با بیان اینکه باید این نکته جا بیافتد که هر اندازه 
جایگاه فردی بالاتر رود پاسخ گویی بیشتر شود، تصریح 
کرد: در حال حاضر در کشور مشکل پاسخ گویی وجود 
دارد. به عنوان مثال، نماینده ای در روســتایی وعده ای 
می دهد که نمایندگان مناطق بزرگ تر نمی دهند. یک بار 
به نماینده ای گفتم که می دانید این پرسش شما چقدر 
وقت یک وزیر را می گیرد، سوالاتی که بعضاً انتهای آن 

به هوای نفس می رسد.
این نماینده ســابق مجلس با بیان اینکه بخشی از 
مطالبات مردم در چهار دهه گذشــته وعده هایی است 
که داده می شــود اما عملی نمی شود و این مطالبات در 
گذر زمان تبدیل به حق می شــوند، خاطرنشان کرد: 
حقوق بگیــران نمونه ای از این قضیه هســتند لذا باید 
فرهنگ پاسخگویی را جا بیندازیم. اگر رسانه مطالبه گر 
داشته باشیم و به دنبال نخود سیاه نباشد.البته مطالبه گری 

خود فرهنگی می خواهد.
وی در توضیح علت کناره گیری خود از شورای 
عالی انقلاب فرهنگی تصریح کرد: حدود ۲۳ سال عضو 
شورای عالی انقلاب فرهنگی بودم  و این طبیعی است 
که بعد از این مدت کناره گیری کنم. فضای امروز کشور 
پیام یک  مشارکت مردمی نیست، مردم سرافکنده شدند 
و بسیاری از چهره های اصلاح طلب کنار گذاشته شدند 
به نظر می رسد که نظام باید به سمت نظام حزبی برود اما 
آمادگی آن را ندارد، ضعف نهاد حزبی و موروثی بودن 
یکی از مســائل اصلی کشور است. عموما مسئولان با 

مرگ از کار برکنار می شوند.
عــارف دربــاره کناره گیری خود از شــورای 
اصلاح طلبــان اظهار کرد: منطقی ترین کار این بود که 
بنده از ائتلاف اصلاح طلبان کنار بکشــم و معتقدم کار 
ارزشی انجام دهم چرا که معتقدم نتوانستم آنطور که باید 
کار خود را انجام دهم. لذا به این نتیجه رسیدیم که در 

نهادی مانند بنیاد امید به سمت اهداف خود برویم. در 
حال حاضر دولت در ســایه در کشور ما کوچک ترین 
نظــر مخالفی را تحمل نمی کند. یکی از عملکردهای 
اصلی دولت ها بعد از روی کار آمدن کوبیدن دولت قبل 
است و این زنجیروار ادامه پیدا می کند در ابتدای انقلاب 

گذشته را نفی می کردیم و این روند ادامه پیدا کرد. 
این چهره اصلاح طلب همچنین متذکر شد: یکی 
از بزرگان در ســال ۸۵ از بنده پرسید که احمدی نژاد با 
شما تعامل دارد؟ چرا که در آن زمان با احمدی نژاد چند 
جلســه داشتم و به او گفتم هر چه دارم متعلق به نظام 
اســت.   در بنیاد امید ایرانیان هم بارها اعلام کردیم که 
حاضر هستیم چالش ها و مشکلات را بررسی کنیم اما 

هیچکس توجهی نکرد. 
عارف با اشاره به گفتمان بین جریان ها  متذکر شد: 
تعامل بین جناح ها امر دشــواری است در حال حاضر 
محفلی تحت عنــوان گفتگوی ملی راه اندازی کردیم 
و تا زمانی که به نتیجه مهمی نرســیم آن را رســانه ای 
نمی کنیم. در حقیقت مردم به درستی گمان می کنند که 
بحث میان اصلاح طلبان و اصولگرایان نعمت و نعیم 
است، بر همین اساس باید تلاش کنیم که این گمانه از 
بین برود. زمانی به حدادعادل گفتم فرق بین من و شما 
این است که شما هر فردی را ببینید به جلو پیش می برید 
اما ما ابتدا اورا می ســنجیم و براساس ظرفیت هایش از 
او حمایت می کنیم. البته در این مسیر هزینه هم دادیم. 
وی با بیان اینکه دولت روحانی را دولت اصلاحات 
نمی دانم، خاطرنشان کرد: طرح صیانت در مجلس دهم 
مطرح شد و در آن زمان بنده نظر کارشناسی خود را دادم 
و گفتم به صلاح نیســت و پرونده آن را ببندید اما در 
مجلس یازدهم مجدداً مطرح شد. وضعیت مشارکت 

مردم نگران کننده اســت و امیدوارم با تلاشی که همه 
انجام می دهند سرمایه اجتماعی بازگردد. 

عارف در ادامه خاطرنشــان کرد: وضع موجود 
نتیجه عملکرد همه مسئولین در ۴۰ سال گذشته است 
و باید این نکته را بپذیریم اگر من بودم از عبارت بانیان 
وضع موجود استفاده نمی کردم در حقیقت امیدی که 
به مردم دادیم منجر شده به اینجا برسیم چرا که هشت 
سال قبل هم نتیجه ۸ سال قبل تر بود. وقتی بنده تصمیم 
گرفتم برای ســال ۹۲ وارد انتخابات شوم چهره های 

اصلاح طلب گفتند که وارد نشوم. 
عارف در پاســخ به سوال خبرنگار که با توجه به 
ردصلاحیت نامزدها در دو انتخابات گذشته آیا نیازی 
برای مذاکره با نهادهای بالادستی برای ردصلاحیت ها 
وجــود دارد یا خیر: ما بــه ردصلاحیت عادت کردیم 
کما اینکه سال ۸۶ به خاطر تندروی ناظرین انتخابات 
منصرف شدم. ما نگران هستیم و برخی از شخصیت ها 
به دلیل سخت گیری هایی که نهادهای نظارتی دارند، 
کناره گیری کردنــد که این موضوع را به ضرر امنیت 

ملی می دانیم.
او همچنین در پاسخ به خبرنگار درباره وضعیت 
عملکــرد مجلس که بــا آوردن طرح ها به مجلس با 
واکنــش منفی افکار عمومی مواجه می شــود گفت: 
عملکرد مجلس فعلی اظهر من الشــمس  و شعاری 
اســت و نمایندگان باید به اولویت ها بپردازند؛ اگر به 
بودجه هم نگاه کنیم گویای رفتار شعاری مجلس است.
وی در پایــان در رابطه طرح ســه فوریتی بنزین 
حتی عده ای از شــهرهای دیگر کشور پیش من آمدند 
اما به دلیل توصیه رهبری مبنی بر پذیرش پیشنهاد سران 

قوا پذیرفتیم.

رئیس بنیاد امید ایرانیان با بیان اینکه پاسخ گویی نباید به طبقات خاص در حکومت محدود شود و عده ای از پاسخ گویی
 مبرا باشند، تاکید کرد: گاهی دیده شده که همه کاسه کوزه ها سر مسئول رده هشتم شکسته شده، چراکه برخی خود را مبرا می دانند.

 تعامل بین جناح ها امر دشواری است در حال حاضر محفلی تحت عنوان گفتگوی 
ملــی راه اندازی کردیم و تا زمانی که به نتیجه مهمی نرســیم آن را رســانه ای 
نمی کنیم. در حقیقت مردم به درســتی گمان می کنند که بحث میان اصلاح طلبان 
و اصولگرایان نعمت و نعیم اســت، بر همین اســاس باید تــلاش کنیم که این 
گمانه از بین برود. زمانی به حدادعادل گفتم فرق بین من و شــما این اســت که 
شــما هر فردی را ببینید به جلــو پیش می برید اما ما ابتدا اورا می ســنجیم و 
براساس ظرفیت هایش از او حمایت می کنیم. البته در این مسیر هزینه هم دادیم. 

سرویس سیاســی- نماینده مردم 
چابهــار در مجلس، گفــت: معتقدم که 
شــفافیت آرا یک ضــرورت انکارناپذیر 
است. اما در عین حال شفافیت فقط نباید 
محدود به آراء باشــد، شفافیت حتما باید 
در سایر موضوعات هم وجود داشته باشد 
مخصوصا در بحث منابع مالی نمایندگان، 
باید مشخص باشد و مردم بدانند که منابع 

مالی نمایندگان شان به چه صورت است.
معین الدین ســعیدی نماینده مردم 
چابهار در رابطه با مســاله شــفافیت آراء نمایندگان و همچنین شفافیت در سایر 
نهادها و دستگاه ها، گفت: زمانی که اکثر نمایندگان در کارزار انتخابات بودند، بحث 
شفافیت را با مردم مطرح کردند و به مردم در این زمینه قول داده شد، من معتقدم 
که شفافیت آرا یک ضرورت انکارناپذیر است. اما در عین حال شفافیت فقط نباید 
محدود به آراء باشد، شفافیت حتما باید در سایر موضوعات هم وجود داشته باشد 
مخصوصا در بحث منابع مالی نمایندگان، باید مشخص باشد و مردم بدانند که منابع 

مالی نمایندگان شان به چه صورت است.
وی افزود: مساله دیگر این است که این شفافیت نباید محدود به مجلس باشد و 
در دیگر ارکان کشور مانند قوه قضاییه، مجمع تشخیص مصلحت نظام و ... هم باید 
شفافیت وجود داشته باشد و مشخص باشد که عزیزانی که حضور دارند رأی شان 
به چه شکل بوده است. سعیدی در ادامه ابراز داشت: من فکر می کنم فضای مجلس 
اکنون برای تصویب شفافیت آماده است، البته برخی نمایندگان نگرانی های فنی و 
کارشناسی ای را مطرح می کنند که مثلا در یک مواردی که موضوعات صنفی است، 
شــفافیت باعث شود مجلس تحت فشار اصناف خاص قرار گیرد که من معقتدم 
اکنون این فرهیختگی در جامعه وجود دارد که از نمایندگان بپذیرد آنچه که اهمیت 
دارد مصلحت مردم است نه قضاوت مقطعی؛ لذا من تاکید دارم که مساله شفافیت 

یک ضرورت انکارناپذیر است.
نماینده مردم چابهار همچنین در پاسخ به این سوال که »برخی نمایندگان این 
نگرانی را دارند که در برخی موضوعات ممکن است رأیی بدهند که در صورت 
شفاف شدن آراء این رأی در زمان تایید صلاحیت آن ها لحاظ شود«، گفت: به نظر 
من قاعدتاً نباید اینگونه باشد، نمایندگان به تعبیر امام راحل و عظیم الشأن ما عصاره 
فضایل ملت هستند و حریت آن ها موضوعی است که همیشه مدنظر بوده و مسلماً 
شــورای نگهبان هم در بحث تایید صلاحیت ها مر قانون را مدنظر قرار می دهد و 
مواضع نمایندگان در موضوعات مرتبط با طرح ها و لوایح فکر نمی کنم که تاثیری 

در این مساله داشته باشد.

سرویس سیاسی- رئیس قوه قضائیه بر حل و فصل پرونده های خانوادگی 
با اتخاذ رویکرد کدخدامنشی تاکید کرد.

حجت الاســلام محســنی اژه ای در جریان ملاقات هایی کــه در ادامه 
دیدارهای مردمی خود با هدف رسیدگی به مسائل و مشکلات مردم و همچنین 
آسیب شناسی روندها و رویه های موجود در واحدهای قضایی برگزار شد، در 
ساختمان حوزه ریاست قوه قضائیه با ۱۳ تن از مراجعه کنندگان به دستگاه قضا 
ملاقات کرد و ضمن قرارگرفتن در جریان مسائل و مشکلات آنها به صورت 

موردی دستورات مقتضی را صادر کرد.
درخواســت های خانواده زندانیان، دعاوی و اختلافــات خانوادگی از 
قبیل »مطالبه و اجرای مهریه« و »نفقه و هزینه های زندگی زوجه«؛ مشــکلات 
حقوقی و قضایی یک شهروند ایرانی مقیم آمریکا؛ پرونده کثیرالشاکی ناظر بر 
کلاهبرداری و یک پرونده امنیتی از جمله موضوعات و مسائل مطرح شده در 

جریان این ملاقات مردمی رئیس قوه قضائیه بود.
رئیــس قوه قضائیــه در جریان این ملاقــات مردمی، پس از اســتماع 
درخواســت های متقاضیان و مطالعه موردی پرونده های آنها با در نظر گرفتن 
جهات قانونی و تناســب میان موارد مندرج در پرونده ها و درخواســت های 

متقاضیان، دستورات لازم را به واحدهای ذی ربط قضایی ابلاغ کرد.
در خلال این ملاقات مردمی، یکی از مراجعه کنندگان درخواست آزادی 
فرزندش را که به سبب مشکل نفقه و دیه، دوران محکومیت خود را در زندان 
می گذراند داشــت که رئیس قوه قضائیه در این رابطه ضمن مطالعه پرونده و 
انجام ارشــادات لازم دستور داد که شرایط اعطای مرخصی به فرد مورد اشاره 
برای حضور در مراســم ســالگرد درگذشت پدرش در روز ۲۳ رمضان فراهم 

شود.  
مراجعه کننده دیگری که یکی از نزدیکان او به سبب داشتن شاکی خصوصی 
در زندان به سر می برد، درخواست عفو و یا گذراندن دوران محکومیت از طریق 
پابند الکترونیکی را داشت که رئیس قوه قضائیه در این زمینه تاکید کرد با توجه 

با داشتن شاکی خصوصی نمی توان از ارفاقات استفاده شود.
در جریان این ملاقات مردمی، یکی از شــهروندان ایرانی مقیم امریکا که 
پرونده مطالبه خســارتش به مدت پنج ســال در شعبه بدوی یک دادگاه دچار 
اطاله شده، با حجت الاسلام محسنی اژه ای دیدار کرد و رئیس قوه قضائیه ضمن 
صدور دستور لازم برای رسیدگی هرچه سریعتر به این پرونده، رسیدگی سریع 
و دقیق به پرونده های معوق را از جمله اولویت های دستگاه قضایی دانست.  

دو نفــر از مراجعه کنندگان نیز به نمایندگی از یک پرونده کثیرالشــاکی 
مدعی بودند که مبالغی پول را به ریال از شهروندان اخذ کرده و برای دریافت 
درِهم در کشــوری دیگر به فردی که فاقد مجوز و صرافی بود ســپرده اند و او 
هم کلاهبرداری کرده است؛ رئیس دستگاه قضا به این دو مراجعه کننده متذکر 
شــد که شــما با اقدام غیر قانونی خود برای مردم، خود و دستگاه قضا مشکل 

ایجاد کردید.
حجت الاســلام محسنی اژه ای در پایان این ملاقات مردمی، طی سخنانی 
با تشــریح برخی موارد و موضوعات مطرح شده از جانب مراجعه کنندگان، با 
تاکیــد بر حل و فصل پرونده های خانوادگی با اتخاذ رویکرد کدخدامنشــی، 
صلح وسازش و گذشت طرفین که در ماه پر خیر و برکت رمضان دارای اجر 
و پاداش مضاعف اســت، اظهار کرد: در جریان ملاقات مردمی امروز تعدادی 
از مراجعه کنندگان به طرح مسائل و موضوعات خانوادگی از قبیل نفقه، مهریه 
و اختلافات میان زوجین پرداختند؛ باور ما این اســت که بســیاری از این قبیل 
مســائل قابل حل و فصل و به صلح و ســازش رسیدن است و بدین طریق هم 
خود خانواده ها کمتر متحمل آسیب می شوند و هم کار دستگاه قضایی کاهش 
می یابد. رئیس قوه قضائیه در ادامه با اشــاره به مقوله کلاهبرداری از افراد که 
درصد قابل توجهی از پرونده های کثیرالشاکی را به خود اختصاص داده و در 
جریان ملاقات های مردمی از جانب مراجعه کنندگان به دفعات تکرار می شود 
و امروز نیز سه مراجعه کننده در باب آن مسائلی را مطرح کردند، گفت: توصیه 
و تذکر جدی ما به مردم آن اســت که ســرمایه و دارایی خود را بدون شناخت، 
حصول اطمینان از جواز و محل فعالیت و همچنین اخذ تضامین لازم و معتبر 

به افراد غیر نسپارند.
رئیس دستگاه قضا تصریح کرد: متأسفانه علی رغم تذکرات و هشدارهایی 
که داده می شــود همچنان رویه اعتماد مردم به افراد ســودجو و غیرمتخصص 
و ســپردن اموال شــان به آنها  بدون اخذ تضامیــن لازم و معتبر و پدید آمدن 

پرونده های کثیرالشاکی بدین واسطه، استمرار دارد.
وی افزود: در پرونده های ناظر بر موضوع فوق الذکر که مع الاسف مبتلابه 
جامعه اســت، شاهد هستیم که یا فرد کلاهبردار از کشور متواری می شود و یا 
اینکه حتی با وجود دســتگیری با ادعای عدم تمکّن، از بازگرداندن مال مردم 
امتناع می ورزد و نتیجتاً مردم به پولشان نرسیده و دچار دردسر می شوند و نسبت 

به طرح شکایات کیفری و دعاوی حقوقی اقدام می کنند.   
رئیس دستگاه قضا به مراجعه دو فرد در جریان این ملاقات مردمی اشاره 
کرد که در نقش واسطه مباردت به دریافت پول ریالی از آشنایان و بستگان خود 
کرده بودند تا با سپردن این پول به طرف ثالث در دوبی از او درِهم دریافت کنند.
رئیــس قوه قضائیه در همین زمینــه، گفت: من از این دو فرد که در نقش 
واسطه ظاهر شده بودند سؤال کردم که آیا شما نسبت به مجوز داشتن و صراف 
بودن آن طرف ثالث اطمینان داشــتید؟ و تضامین لازم را از او دریافت کردید؟ 
که پاسخ آنها به این سؤالات منفی بود؛ حال باید این موضوع را مطرح کرد که 

آیا خود این دو فرد واسطه مقصر نیستند؟  
رئیــس قوه قضائیه ادامه داد: طبــق گفته این دو مراجعه کننده، در پرونده 
مزبور علی رغم دارا بودن تعداد کثیری از مالباختگان و بازداشت کلاهبرداران 
اصلی، بعد از گذشــت چند سال هنوز نتیجه حاصل نشده و مردم به پول شان 
نرسیده اند.   حجت الاسلام محسنی اژه ای در همین راستا مجدداً به مردم توصیه 
کرد که از سپردن اموال و دارایی های خود به افرادی که نسبت به آنها شناختی 
ندارند اجتناب کنند و در صورت ســپردن پول خود به دیگران، حتماً تضامین 

لازم را اخذ کنند.

سرویس سیاســی- رئیس کمیته 
آموزش حزب کارگزاران گفت: از افرادی 
که تاکنون استعفا دادند آقایان کرباسچی و 
طاهرنژاد علیرغم قولی که مبنی بر بازگشت 

داده اند، هنوز به این حزب برنگشته اند.
علــی محمد نمازی فعال سیاســی 
عضــو حزب کارگــزاران، درباره آخرین 
فعالیت های حزب کارگزاران ســازندگی 
گفت: حزب بســیار فعال شده، جلسات 
شورای مرکزی به طور مرتب هر دو هفته 
یک بار با دســتور از قبل تعیین شده برگزار می شود. همچنین ستاد اجرایی حزب 
تشکیل و جلساتی را برگزار کرده و در آن جلسه، آقای مرعشی وظیفه هر معاون 

و مسئولان دفاتر هر معاونت را پیگیری می کند تا برنامه های آتی مشخص باشد. 
وی افزود: بنده نیز به عنوان مســئول کمیته آموزش، جلســات را به صورت 
حضــوری و مجازی برگزار کرده و برنامه هایی که معاونت آموزش باید زیر نظر 
دبیرکل پیگیری کند، را در دســتور کار بررســی قرار داده و آن ها را نهایی می کنم. 
جلسات کمیته سیاسی حزب تشکیل می شود اما این کمیته خواست تا اگر مقدور 
اســت، آقای کرباسچی مســئولیت این کمیته را داشته باشد. یکی از کارکردهای 
اصلی حزب سیاســت و در این عرصه مهم ترین مسئله چرخش قدرت از طریق 
دموکراتیک یعنی انتخابات است که قطعا در دستور کار حزب کارگزاران قرار گرفته 
است.  نمازی درباره اینکه شخصیت هایی که قبلا از حضور در حزب استعفا داده 
بودند آیا برگشتند، گفت: خانم فائزه هاشمی بازگشته و مسئولیت معاونت آموزش 
را قبول کرده، خانم ترکان هم جسته و گریخته در چند جلسه حزب شرکت کرده 
و در گروه کارگزاران فعال اســت. اما از کســانی که تا امروز استعفا دادند، آقایان 
کرباسچی و طاهرنژاد با توجه به اینکه قول دادند به حزب برگردند اما هنوز نیامدند.

ســرویس سیاسی-تعویض مدیران و افراد زیرمجموعه آن ها پس از تغییر 
دولت ها به رسمی عجیب در ساختار اداری کشور تبدیل شده است. موضوعی که 
به "تغییرات اتوبوسی" مشهور شده؛ تغییراتی که حالا قرار است برای آن کارگروه 

هم تشکیل شود!
علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت در نشست خبری در پاسخ به پرسشی 
درباره وضعیت ابقای مدیران دولت قبلی در ســاختار اجرایی کشــور اظهار کرد: 
رئیس جمهــور تاکید دارند بانیان وضع موجود نمی توانند حل کننده مشــکلات 
باشــند. کسانی که کارایی لازم را خواهند داشت می توانند ابقا شوند و در غیر این 
صورت نمی توانند با دولت همکاری داشته باشند. بهادری جهرمی همچنین یادآور 
شد: اخیرا دستوری از سوی رئیس جمهور به معاونت اجرایی صادر شد که برای 
مدیرانی که تعیین تکلیف نشده اند، کارگروهی تشکیل شود. این که با تغییر دولت ها، 
رویکردهای دولت جدید باعث می شود که مدیران ارشد و وزرا تغییر کنند مساله 
عجیبی نیست اما سال هاست در ایران رویه ای مرسوم شده که با تغییر هر مدیر، از 
صدر تا ذیل مجموعه تحت نظر او هم تغییر می کنند یا بدون داشته تجربه و تخصص 

مشخص، از جایی به جای دیگر منتقل می شوند.
این اتفاق پرسش هایی را ایجاد می کند:

۱. تشکیل کارگروه برای تغییرات اقرار است بر چه مبنایی باشد؟
۲. ضوابط تشخیص این کارگروه و معیارهای آن برای تغییر مدیران چیست؟

۳. چگونه عده ای یک شبه و بدون داشتن سابقه مشخص یا مرتبط به مناصب 
بالای مدیریتی می رسند و با تغییر هر دولتی این چرخه تکراری ادامه پیدا می کند؟

۴. چرا برای برخی مدیران، بازنشستگی یا استعفاء معنایی ندارد و باید به زور 
از میز خود جدا شوند تا کار به چنین جایی نرسد؟

۵. تکلیف مدیران شایســته ای که موفق بوده اند و ممکن است به خاطر نگاه 
حذفی مدیران جدید کنار گذاشته شوند چه می شود؟

۶. کجا قرار است از تجارب مثبت و منفی نفرات قبل استفاده شود؟
۷. دست کم هر ۸ سال یک بار چنین اتفاقی رخ می دهد. آیا این موضوع باعث 

ایجاد هرج و مرج در ساختار مدیریتی کشور نمی شود؟
۸. این تغییرات چه هزینه مادی برای دولت و هزینه معنوی برای نیروها دارد؟

۹. چرا این تغییرات در طول ســالیان متمادی، تحولی در ســاختار مدیریتی 
کشور ایجاد نکرده است؟

۱۰. چرا با وجود این همه تغییر در دولت های مختلف، همچنان عده ای خاص 
در سطوح اصلی مدیریتی کشور حضور دارند و هیچ وقت کنار گذاشته نمی شوند؟

سعیدی نماینده مردم چابهار در مجلس:

منابع مالی نمایندگان هم باید شفاف 
باشد و مردم از آن مطلع باشند

تاکید رئیس قوه قضائیه بر 
حل و فصل پرونده های خانوادگی 

با رویکرد کدخدامنشی

نمازی رئیس کمیته آموزش حزب کارگزاران:

مساله انتخابات در دستور کار حزب 
کارگزاران قرار گرفته است

یک خبر، چند پرسش؛

چرخه تکراری تغییرات

 

سرویس سیاسی-  یک نماینده 
مجلس شورای اسلامی گفت: امروز 
مسابقه سخنرانی خوب بین مسئولان 
دولتی راه افتاده است و همه وعده های 
خوب را مطرح می کنند و مشکلات را 

گردن دولت قبل می اندازند.
حشــمت الله فلاحت پیشــه 
درخصوص اظهارات رئیس مجلس 
شــورای اســلامی و رئیس جمهور 
مبنی براین که مشــکلات اقتصادی 
فعلی به دولت روحانی بازمی گردد، 
گفت: یکی از بزرگترین بیماری های 
مدیریت سیاسی در ایران این است که 
دولت ها ناتوانی های خودشان را در  
عمل به تعهدات و وعده های انتخاباتی 
به گردن دولت گذشــته می اندازند، 
خــاص ایــن دولت هم نیســت در 
دولت های گذشته هم کم و بیش این 

کار صورت گرفته است. 
ایــن نماینده پیشــین مجلس 
شورای اسلامی خاطرنشان کرد: اتفاقا 
همین عدم تحقق وعده ها و شعارها 
از سوی مسئولان باعث سرخوردگی 
میان مردم و اعتراض همیشــگی در 
محافل سیاســی و رسانه ای در ایران 
بوده و هست که چرا سیاست مداران 
هنــگام انتخابــات وعده های کلان 
می دهنــد امــا زمانی که بــه قدرت 

می رسند، گناه ناکارآمدی خودشان را 
گردن پیشینیان می اندازند؟ به همین 
دلیل در زمان انتخابات سیاست مدارن 
ایرانی آمدند یک فکــر تازه کردند؛ 
وعده های ۱۰۰ روزه را مطرح کردند 
کــه به ویژه در طــول حداقل ۳ دوره 
اخیر انتخابات ریاست جمهوری در 
ایران ما از کاندیدا این وعده ها را زیاد 
شنیده ایم. بر اساس نگرش تازه ای که 
شــکل گرفت، کاندیداها آمدند چند 
نوع وعده بر مبنــای زمان بندی ارائه 
کردنــد؛ یک برنامــه کوتاه مدت که 
۱۰۰ روزه نام گرفت، میان مدت که بر 
اساس بودجه یکساله نوشته می شود و 
یک برنامه بلند که اتفاقا ابتکار خوبی 
بود. امــا این وعده هــا هم همچون 
وعده های انتخاباتی دیگر خدمتی به 
ملت ایران نکرد و به یکی از بدی های 

سیاست ایران تبدیل شد.
فلاحت پیشــه یــادآور شــد: 
کاندیده ها وعــده می دادند طی ۱۰۰ 
روز سیاست های جدید و بسیاری از 
معضلات اصلی اقتصادی را به کنترل 
درمی آورنــد، ســپس در برنامه های 
میان مدت که یکساله هستند اقتصاد 
کشــور را در شــرایط پایداری قرار 
می دهند و بعد از آن وعده های مدینه 
فاضله ای بیان می کنند که رأی بیاورند، 
اما متاسفانه این وعده های ۱۰۰ روزه در 
دولت های اخیر محقق نشد و علاوه بر 
آن وعده های میان مدت به نتیجه نرسید 
و در وعده های بلندمدت هم مشاهده 
می کنیم هر ســال اوضــاع اقتصادی 
کشــور غیرقابل دفاع تر می شود. وی 
افزود: در دولت آقای رئیســی همین 

اتفاق افتاده و مشــاهده می کنیم خود 
ایشــان و اغلب کاندیداهایی که در 
کنار ایشان مناظره می کردند و امروز 
جزو دولت هســتند هر کدام از آن ها 
به تنهایــی وعده بازســازی ایران و 
پایداری اقتصادی را در ۱۰۰ روز اول 
دادند که تا امروز نه تنها در طول ۱۰۰ 
روز اول بلکه در ۲۵۰ روز هم نتواستند 
این مشکلات را تعدیل کنند و حتی 
مشــکلات دیگری به اقتصاد کشور 
وارد شده است. اعتقادم بر این است 
در این وســط روز از نو برای مردم و 
روزی از نــو برای سیاســت مداران 
است، چراکه سیاست مداران ضرری 
نمی کننــد؛ بالاتریــن حقوق هــا و 
ارتقاءهــا را می گیرنــد. این نماینده 
پیشین مجلس شورای اسلامی با بیان 
این که امروز مسابقه سخنرانی خوب 
بین مســئولان دولــت و مجلس راه 
افتاده اســت و همه وعده های خوب 
را مطرح می کنند، گفت: بخشــی از 
این خوبی انداختن گناه مشکلات بر 
گردن دولت گذشته است درصورتی 
که یک واقعیتی وجود دارد به هر حال 
دولت جدید، دولتی است که بر بستر 
نوعی یکدســتی مدیریتی-سیاسی 
روی کار آمد یعنی عملًا ما مشــاهده 
می کنیم یک مجلسی همسو با دولت 
وجود  دارد و ساختارهای مختلفی که 
خارج از دولــت کار می کنند، کاملا 
همسو با دولت هستند. وی یادآور شد: 
یکســری نهادهایی که بعد از انقلاب 
شــکل گرفتند، میراث دار مصادرات 
اوایل انقلاب بودند که در حال حاضر 
بزرگتریــن منابع مالــی بی رقیب در 

کشــور را در اختیار دارند و در دولت 
آقای رئیسی صاحب منصب هستند، 
حال چه موقع قرار است به کمک مردم 
ایران بیایند؟ این نماینده پیشین مجلس 
شورای اسلامی افزود: اگر تا امروز به 
نوعی سیاستمداران گذشته را نامحرم 
می دانســتند، امروز یک اجتماعی از 
محارم سیاسی باهم جمع شدند و باید 
این منابع را برای رفع مشکلات مردم 
به کار گیرند. من یک جمله می دانم و 
آن این است فضای فکری مسئولان 
دولت بــا بدبختی ها و مشــکلات 
یکسان نیست و فاصله دارد به همین 
دلیل مشاهده می کنیم در شرایط کاملا 
باثبات اقتصادی مسئولان وعده هایی 
را مطرح می کنند، ســخنرانی هایی را 
ارائــه می دهند و با یک رقیب فرضی 
به اسم دولت غایب درگیر می شوند 
و گاهی اوقات مشــکلات را گردن 
دشــمن خارجی می اندازند. امروز 
فضای فکری مــردم، فضای ناامنی 
اقتصادی اســت و روز به روز بیشتر 
بــه این نتیجــه می رســند. اگر یک 
دسته بندی داشته باشیم، طبقات مولد 
در شــرایط اقتصادی کشــور امکان 
فضای مثبت اقتصــادی را ندارند که 
همین امر یکی از بزرگترین فضاهای 
فرار سرمایه کشور به کشورهای دیگر 
را فراهم می کنــد. طبقات دیگر هم 
دل مشغول یکسری وعده هایی هستند 
که متاســفانه عملیاتی نمی شــوند. 
فلاحت پیشه گفت: تجربه نشان داده 
سخنرانی بزرگ سیاست مداران نوعی 
فرار از انجام کارها و مسئولیت هایی 
است که امروز هم این کار ادامه دارد .

فلاحت پیشه نماینده مجلس شورای اسلامی:

فضای فکری مسئولان با بدبختی های مردم فاصله دارد
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